
Protokół Nr IX/2019

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 30 maja 2019 r.

Ad 1. Otwarcie obrad IX sesji Rady Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko -  Dyjas otworzyła IX sesję
Rady  Gminy  Barciany.  Powitała  Wójta  Gminy  –  Martę  Kamińską,  Skarbnika  Gminy  –
Magdę Świercz, Sekretarza Gminy – Annę Tereszko. Powitała następnie partnerów programu
ERASMUS + z Hiszpanii, Grecji i Turcji. Z kolei powitała zaproszonych gości: sołtysów,
Prezesa Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej – Pana Jacka Sapelę, dyrektora GOK-u dwie
dyrektorów szkół podstawowych, przedstawicieli Placówki Straży Granicznej w Barcianach,
mieszkańców  Gminy.  Powitała  następnie  radnych.  Powiedziała,  że  nieobecny  jest  radny
Dawid  Jackiewicz  i  radny  Piotr  Baran.  W  trakcie  obrad  Przewodnicząca  Rady  Gminy
zarządziła dwie 15 - minutowe przerwy.

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powitała następnie
przybyłą  Wójt  Gminy  –  Martę  Kamińską  oraz   członków  Rady  Gminy  Barciany  i  na
podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 13 obecnych Radnych.

Ad 3. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko -  Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Wiesława Gajdowskiego.

Ad 4. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  stwierdziła,  że
protokół  z VIII  sesji  z  dnia  30  kwietnia   br.   nie  dojdzie  do  skutku,  ponieważ  został
dostarczony na minutę przed rozpoczęciem obrad sesji, więc na najbliższej sesji Rady Gminy
zostanie przyjęty.  

Ad 5. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas powiedziała,  że
zgodnie z § 30 ust. 3 Statutu Gminy Barciany radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z
materiałami 7 dni przed sesją. Następnie dodała, że zgodnie z § 36 Statutu Gminy można
przedstawiać  wnioski  w sprawie  zmian  porządku  obrad.  Przewodnicząca  Rady  Gminy
stwierdziła,  że  na  jej  ręce  wpłynął  wniosek  Wójta  Gminy Barciany o  wprowadzenie  do
porządku obrad sesji   jako  punkt  22 –  Projekt uchwały w sprawie:  zatwierdzenia  Planu
Odnowy miejscowości Mołtajny na lata 2019 – 2025, który przedstawiła. Poddała następnie
ten wniosek pod głosowanie. W głosowaniu jawnym - imiennym za przyjęciem protokołu z
poprzedniej  sesji  głosowało  13  radnych,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).
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Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie obrad IX sesji Rady Gminy Barciany.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum).

3. Powołanie sekretarza obrad.

4. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy.

5. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami.

7. Interpelacje i zapytania Radnych.

8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz pod-
miotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności po-
żytku publicznego  i o wolontariacie  za rok 2018.

9. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na 
rzecz Województwa Warmińsko – Mazurskiego, na realizację zadania pn. „Budowa chodnika
w pasie drogowym drogi wojewódzkiej nr 591 Granica Państwa – Kętrzyn – Mrągowo w 
miejscowości Winda”.

10. Projekt uchwały w sprawie wniesienia dopłaty do Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z 
o.o. w Barcianach na pokrycie straty bilansowej spółki.

11. Projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bez-
przetargowym.

12. Projekt uchwały w sprawie: organizacji wspólnej obsługi kasowej przez Urząd Gminy w 
Barcianach dla jednostek budżetowych.

13. Projekt uchwały w sprawie: wspólnej obsługi jednostek budżetowych przez Urząd Gminy
Barciany.

14. Projekt uchwały w sprawie: określenia wzoru wniosku o ustalenie prawa do dodatku 
energetycznego.

15. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Barciany 
na lata 2019-2031.

16. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

17. Projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Gminy Barciany z dnia 
21 listopada 2018r. w sprawie: wyboru Przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego Ko-
misji Rewizyjnej.

18. Projekt uchwały w sprawie zgłoszenia sołectwa Krelikiejmy do Programu Odnowy Wsi 
Województwa Warmińsko – Mazurskiego.

19. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Barciany.

20. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podsta-
wowej w Drogoszach.

21. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podsta-
wowej w Drogoszach.
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22. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Podsta-
wowej w Drogoszach.

23. Projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia  Planu Odnowy miejscowości Mołtajny 
na lata 2019 – 2025

24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

25. Wolne wnioski i informacje.

26. Wnioski mieszkańców.

27. Sprawy różne.

28. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powiedziała, że jesz-
cze przed oddaniem głosu dla pani Wójt , udzieli głosu dla Pani Marty Niskiej – nauczycielce
ze Szkoły Podstawowej w Windzie, ponieważ szkoła realizuje projekt międzynarodowy, dla-
tego też poprosiła o przedstawienie prezentacji.  

Następnie Pani Marta Niska – nauczycielka ze Szkoły Podstawowej w Windzie oraz Pani 
Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas – Przewodnicząca rady Gminy / nauczycielka ze 
Szkoły Podstawowej w Windzie przedstawiły prezentację dotyczącą dotychczasowej działal-
ności w realizowanym projekcie.

Następnie głos zabrała Wójt Gminy – Marta Kamińska, która powitała uczestników projektu 
i wręczyła upominki promocyjne.

 

Ad 6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach mię-
dzy sesjami.                                                                                                                                

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o
pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Marta Kamińska przedstawiła informację o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i pracach w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas podziękowała  za
złożoną informację i prezentację.

Ad 7. Interpelacje i zapytania Radnych.                                                                                      

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji  i zapytań  Radnych.  Dodała,  że  nie  wpłynęły  do  niej  do  tej  pory  żadne
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interpelacje. Zgłosiła następnie dwie interpelację w sprawie:

- poprawy widoczności przy wyjeździe  z drogi gminnej na wojewódzką w miejsc. Skierki.
Lustro, które stoi przy skrzyżowaniu nie spełnia swej funkcji, jest niewłaściwie ustawione, a
gałęzie rosnących obok drzew ograniczają widoczność;    

- zapytanie – kiedy rozpocznie się naprawa dróg gminnych wskazana w interpelacji z 28 mar-
ca 2019 r. Wskazała też na konieczność odkrzaczenia poboczy przy drodze do Morun. Doda-
ła, że wtedy, gdy składała interpelację nie było jeszcze tak bujnej roślinności.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności
pożytku publicznego  i o wolontariacie  za rok 2018.

 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o przedsta-
wienie niniejszego sprawozdania.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko przedstawiła  sprawozdanie z realizacji programu współ-
pracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  usta-
wy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie  za rok
2018. ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu)

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.

Ad 9. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na 
rzecz Województwa Warmińsko – Mazurskiego, na realizację zadania pn. „Budowa chodnika
w pasie drogowym drogi wojewódzkiej nr 591 Granica Państwa – Kętrzyn – Mrągowo w 
miejscowości Winda”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Skarbnika
Gminy o omówienie niniejszego projektu uchwały.

Skarbnik Gminy – Magda Świercz powiedziała, że wprowadzamy nową uchwałę ze względu
na  prośbę  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich,  który  wystosował  do  nas  pismo  23  maja,  aby
zmienić nazwę zadania. Dlatego proponuje się uchwałę z nową nazwą zadania.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. Pytań nie było.

Poprosiła  Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na
temat omawianego projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   7
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy
finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Województwa Warmińsko – Mazurskiego, na
realizację  zadania pn.  „Budowa chodnika w pasie  drogowym drogi wojewódzkiej  nr 591
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Granica Państwa – Kętrzyn – Mrągowo w miejscowości Winda”.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Tamara
Musiałowska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Województwa
Warmińsko – Mazurskiego, na realizację zadania pn. „Budowa chodnika w pasie drogowym
drogi wojewódzkiej nr 591 Granica Państwa – Kętrzyn – Mrągowo w miejscowości Winda”.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Województwa
Warmińsko – Mazurskiego, na realizację zadania pn. „Budowa chodnika w pasie drogowym
drogi wojewódzkiej nr 591 Granica Państwa – Kętrzyn – Mrągowo w miejscowości Winda”.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii i poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha
o  odczytanie  projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji
celowej  na  rzecz  Województwa  Warmińsko  –  Mazurskiego,  na  realizację  zadania  pn.
„Budowa  chodnika  w  pasie  drogowym  drogi  wojewódzkiej  nr  591  Granica  Państwa  –
Kętrzyn – Mrągowo w miejscowości Winda”.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch  odczytał  projekt uchwały w sprawie
udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rzecz Województwa Warmińsko
–  Mazurskiego,  na  realizację  zadania  pn.  „Budowa  chodnika  w  pasie  drogowym  drogi
wojewódzkiej nr 591 Granica Państwa – Kętrzyn – Mrągowo w miejscowości Winda”.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie, a następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie
było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu)  ( załącznik z głosowania stanowi załącznik
do protokołu)..

Ad 10. Projekt uchwały w sprawie wniesienia dopłaty do Zakładu Gospodarki Komunalnej 
Sp. z o.o. w Barcianach na pokrycie straty bilansowej spółki.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Skarbnika
Gminy o omówienie  niniejszego projektu uchwały.  

Skarbnik Gminy – Magda Świercz omówiła niniejszy projekt uchwały. Powiedziała, że Spół-
ka w 2018 roku wygenerowała straty w wysokości 340.042,75 zł. Strata ta niekorzystnie 
wpływa na kondycję finansową Spółki, dlatego też proponuje się wniesienie tej dopłaty.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii i powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu komisji był obecny Prezes
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spółki, który prezentował analizę finansów za poprzedni rok i lata ubiegłe. Zapytała, czy są
pytania w tej kwestii.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski powiedział, że jest to
duża kwota przy stanie zobowiązań jakie posiadamy. Wie o tym, że w zmianach w budżecie
ta kwota jest uwzględniona, ale chciałby aby teraz to usłyszeć, zwłaszcza publiczność na sali
a także osoby oglądające transmisję, skąd ta kwota pochodzi i co ma pokryć.

Skarbnik Gminy – Magda Świercz wyjaśniła, że w zmianach w budżecie zostają zwiększone
dochody, w szczególności zwiększają się dochody majątkowe ze sprzedaży mienia o kwotę
60 tys zł. Różnica zostaje zdjęta z wydatków m.in. z oświaty – 25.254 zł oraz kwota 148.718
zł  –  z  dotacji  Wojewody  na  dofinansowanie  przedszkoli,  tyle  że  ta  kwota  nie  była
zabezpieczona w budżecie, więc to są dodatkowe środki, które możemy wykorzystać. Także
zostaje zmniejszona inwestycja o kwotę 51 tys zł – „Budowa kanalizacji w miejsc. Radosze”
i  ta  kwota  zostaje  przesunięta  w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  na  rok  2020.  To są
najgłówniejsze kwoty przesunięte na tą dopłatę.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski powiedział, że kompetentną osobą
do złożenia wyjaśnień skąd ta strata powstała jest Prezes Spółki.  Poprosił o wyjaśnienia.

Prezes Spółki Zakładu Gospodarki Komunalnej w Barcianach – Pan Jacek Sapela przedstawił
prezentację z dwóch pierwszych okresów obrachunkowych spółki. Dodał, że Zarząd Spółki
jest  zobowiązany  do  tego,  by  składać  sprawozdanie  ze  swojej  działalności.  Takie
sprawozdanie zostało złożone,  a  zgromadzenie wspólników zatwierdziło to  sprawozdanie.
Jednym z ważniejszych dokumentów w tym sprawozdaniu jest podział zysku lub pokrycie
strat.  Pierwszy okres  obrachunkowy trwał  1,5  roku  –  tu  sytuacja  była  o  tyle  lepsza,  że
zgromadzenie wspólników dzieliło zysk.  W 2018 roku - dużo większe koszty w porównaniu
do dochodu i strata ponad 340 tys zł.  Jako prezes Spółki wnioskował o dopłatę na pokrycie
straty zgodnie z  art.  178  kodeksu spółek handlowych.  Przedstawił  następnie prezentację
( prezentacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
wyeksponowanie co jest powodem strat.

Prezes  Spółki  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  Barcianach  –  Pan  Jacek  Sapela
powiedział,  że  to  jest  gospodarka  ciepłownicza  następnie  przedstawił  rozliczenie  na
poszczególnych  kotłowniach,  gospodarka  odpadami  i  pozostała  działalność  również  je
omówił. Dodał, że spółka ma podpisana umowę z Urzędem Marszałkowskim na e- usługi.
Urząd  Marszałkowski  też  ich  zobowiązał  do  pewnych  rzeczy i  jedną  z  tych  rzeczy jest
pokrycie strat, które musimy uzupełnić bez tego ten projekt może nie być realizowany. Tak
jak już wspominał  na komisji  spółka  dostanie  i  nie  wiadomo co  z  tym się  robi,  jak już
wcześniej powiedział, że ta cała kwota zostanie zwrócona do gminy za podatek, który ma
zaległy wobec gminy, uważa że jest to lepszy sposób niż umarzanie podatku. Wie, że są plany
bo koszty wzrastają więc w niedługim czasie koszty usług będą musiały być podwyższone.
Dodał,  że  z  tego co  wie  jest  taka  możliwość  od nowego roku,  żeby spółka  była  z  tego
podatku zwolniona uchwała  rady gminy ma nadzieje,  że  taka uchwała będzie uchroni  to
mieszkańców naszej gminy przed drastycznymi podwyżkami.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych – poinformował, że ma
pytanie,  gdyż przyjrzał  się na komisji  na lata  2017 -  2018 rok-  ciągle  są te  same dwie
kotłownie na długach. Zapytał, czy jest jakiś program naprawczy?

Prezes  Spółki  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  Barcianach  –  Pan  Jacek  Sapela
powiedział,  że  na  komisji  już  to  tłumaczył  i  powie  to  jeszcze  raz.  Przedstawił  plan  dla
Barcian – planuje się rozbudowę i tę kotłownię na ul. Sportowej planuje się zlikwidować.
Dodał, że pomysł urodził się dużo wcześniej i chcemy to zrealizować, bo to nie jest pierwszy
rok,  gdzie  na ul.  Sportowej  jest  strata.  We wcześniejszych latach udawało  się  to  jeszcze
pokryć, trudniejszy problem czeka nas w Drogoszach, bo tam zejście z kosztów graniczy z
cudem i  tu  będą  podejmowane  działania.  Będą  spotykania  ze  wspólnotami  i  albo  będą
zwracane koszty te, które się należą, albo niestety.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  i
poprosiła, żeby pan prezes powiedział co się kryje pod tym słowem „niestety’.

Prezes  Spółki  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  Barcianach  –  Pan  Jacek  Sapela
powiedział, że dostawa ciepła dla mieszkańców nie jest zadaniem gminy i my jako spółka -
robiąc  gospodarkę  ciepłowniczą  musimy wychodzić  na  plusie  i  nie  możemy generować
ujemnych wyników i albo to, co się należy, albo we własnym zakresie realizować gmina nie
ma obowiązku.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  i
powiedziała, że ma pytanie do Pani Skarbnik, kiedy Pani objaśniała źródło finansowania tej
dopłaty wspominała Pani o oświacie, czy zasadne byłoby stamtąd te pieniądze przekierować
na  dopłatę,  bo  trzy  szkoły  mają  mniejsze  budżety  niż  na  to  wskazuje  zapotrzebowanie,
aczkolwiek na posiedzeniu  wspólnej  komisji  stwierdziła  Pani,  że  po czterech  miesiącach
wykonanie tych szkół nie budzi niepokoju, czy to stąd ta decyzja?

Skarbnik  Gminy –  Magda  Świercz  odpowiedziała,  że  jak  już  wcześniej  przyznała,  są  to
dodatkowe środki przyznane przez Wojewodę, które i tak były zabezpieczone w budżecie
przedszkoli więc myśli, że nie będzie problemu, jeżeli one zostaną przesunięte na dopłatę.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zapytała czyli obaw,
że w szkołach zabraknie jako takich nie ma na ten czas.

Skarbnik Gminy – Magda Świercz odpowiedziała, że na ten czas nie ma.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań,  poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii  poszczególnych komisji  na temat tego
projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  7 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: wniesienia dopłaty do za-
kładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Barcianach na pokrycie straty bilansowej spółki.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Tamara
Musiałowska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały
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w sprawie: wniesienia dopłaty do zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Barcianach
na pokrycie straty bilansowej spółki.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie: wniesienia dopłaty do zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Barcianach na po-
krycie straty bilansowej spółki.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii i odczytała  projekt  uchwały w sprawie: wniesienia dopłaty do zakładu
Gospodarki  Komunalnej  Sp. z  o.o.  w Barcianach na pokrycie  straty bilansowej  spółki, a
następnie  poddała  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  13  radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  nie  było 
(uchwała stanowi załącznik  do protokołu) (  załącznik  z głosowania stanowi załącznik  do
protokołu).

Ad 11. Projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie     
bezprzetargowym.                                                                                                               

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powiedziała, że kolej-
nymi punktami obrad są  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nierucho-
mości w trybie bezprzetargowym. Poprosiła o przedstawienie tego projektu uchwały.  

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko – powiedziała, że mieszkanka wsi Mołtajny - właścicielka
działki o nr 141/7 w obrębie  Mołtajny zwróciła się do Pani Wójt o sprzedaż działki o nr
141/8  w  tym  samym  obrębie  w  celu  poprawy  warunków  zagospodarowania  swojej
nieruchomości. Działka ta stanowi własność Gminy Barciany jest zabudowana na podstawie
pozwolenia na budowę pawilonem handlowym i będącą własnością Pani, która zwróciła się o
sprzedaż tej działki. Powierzchnia tej działki wynosi 177 m² oraz fakt zabudowy wyklucza
możliwość  innego  racjonalnego  zagospodarowania  tej  nieruchomości.  Jej  zbycie  w  celu
poprawy  warunków  zagospodarowania  tej  nieruchomości  przyległej  jest  jak  najbardziej
zasadne. Dodała , że działka ta graniczy z terenami, gdzie właścicielem jest gmina Barciany,
a także leży ona w pasie drogi powiatowej.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu –  Andrzej Szwajdych zapytał, czy ta działka
jest wyceniona czy dopiero będzie do wyceny?

Wójt Gminy - Marta Kamińska – odpowiedziała, że jest do wyceny.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań,  poprosiła
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Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii  poszczególnych komisji  na temat tego
projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  7 człon-
ków komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na
sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Tamara
Musiałowska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały
w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie: wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie  opinii.  Poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Wiesława
Gajdowskiego  o  odczytanie  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż
nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.

 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie,  a  następnie  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 13  radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu) (  załącznik z głosowania stanowi załącznik do
protokołu).

Ad 12.  Projekt uchwały w sprawie: organizacji wspólnej obsługi kasowej przez Urząd Gmi-
ny w Barcianach dla jednostek budżetowych

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powiedziała, że kolej-
nymi punktami obrad są  projekt uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi kasowej 
przez Urząd Gminy w Barcianach dla jednostek budżetowych. Poprosiła o przedstawienie 
tego projektu uchwały.  

Skarbnik Gminy – Magda Świercz powiedziała, że tworzy się wspólną obsługę kasową dla 
jednostek organizacyjnych gminy Barciany, które zaliczane są do sektora finansów publicz-
nych i  będą obsługiwane następujące jednostki Publiczne Przedszkole Samorządowe w Bar-
cianach z oddziałami zamiejscowymi w Drogoszach, Windzie i Mołtajnach, Szkoła Podsta-
wowa im. Straży Granicznej w Barcianach, Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Mołtaj-
nach, Szkoła Podstawowa w Drogoszach, Szkoła Podstawowa w Windzie oraz Gminny Ośro-
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dek Pomocy Społecznej w Barcianach. W ramach wspólnej obsługi prowadzonej przez Urząd
Gminy  będzie odbywała się obsługa kasowa prowadzona dla ww. jednostek w zakresie wy-
mienionym w załączniku do niniejszej uchwały i odczytała brzmienie tego załącznika.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań,  poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii  poszczególnych komisji  na temat tego
projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  7 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: organizacji wspólnej ob-
sługi kasowej przez Urząd Gminy w Barcianach dla jednostek budżetowych.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Tamara
Musiałowska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały
w sprawie: organizacji wspólnej obsługi kasowej przez Urząd Gminy w Barcianach dla jed-
nostek budżetowych.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie:  organizacji wspólnej obsługi kasowej przez Urząd Gminy w Barcianach dla jednostek
budżetowych.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii. Poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha o
odczytanie  projekt uchwały w sprawie  organizacji wspólnej obsługi kasowej przez Urząd
Gminy w Barcianach dla jednostek budżetowych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch odczytał  projekt uchwały w sprawie
organizacji  wspólnej  obsługi  kasowej  przez  Urząd  Gminy  w  Barcianach  dla  jednostek
budżetowych.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie,  a  następnie  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 13  radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu) (  załącznik z głosowania stanowi załącznik do
protokołu).

Ad 13.  Projekt uchwały w sprawie: wspólnej obsługi jednostek budżetowych przez Urząd     
Gminy Barciany.                                                                                                                          

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad jest  projekt uchwały w sprawie wspólnej obsługi jednostek budżeto-
wych przez Urząd Gminy Barciany. Poprosiła o przedstawienie tego projektu uchwały.  
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Skarbnik Gminy – Magda Świercz powiedziała, że postanawia się o zorganizowaniu wspól-
nej obsługi finansowo – księgowej i organizacyjnej dla jednostek budżetowych zwanej dalej
jednostkami obsługiwanymi, które zaliczane są do sektora finansów publicznego. Są to jed-
nostki: Publiczne Przedszkole Samorządowe w Barcianach z oddziałami zamiejscowymi w
Drogoszach, Windzie i Mołtajnach, Szkoła Podstawowa im. Straży Granicznej w Barcianach,
Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w Mołtajnach, Szkoła Podstawowa w Drogoszach,
Szkoła Podstawowa w Windzie oraz Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Barcianach. W
ramach wspólnej  obsługi  będzie  znajdowało się prowadzenie spraw jednostek obsługiwa-
nych. W zakresie jednostek oświatowych w zakresie obsługi finansowej polegającej na pro-
wadzeniu obsługi księgowej, a także w zakresie obsługi prawnej. Natomiast punkt 6 czyli
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Barcianach będzie obejmował obsługę kadrowa po-
legającą na prowadzeniu całości spraw związanych z kadrami,  a także w zakresie obsługi
płac.  Dodała,  że  traci  moc  uchwała  Nr  XVIII/140/2016  Rady  Gminy  Barciany  z  dnia
29.02.2016r. w sprawie zorganizowania wspólnej obsługi administracyjno- organizacyjnej i
finansowej prowadzonej dla szkół i przedszkoli.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań,  poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii  poszczególnych komisji  na temat tego
projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  7 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: wspólnej obsługi jedno-
stek budżetowych przez Urząd Gminy Barciany.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Tamara
Musiałowska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały
w sprawie: organizacji wspólnej obsługi kasowej przez Urząd Gminy w Barcianach dla jed-
nostek budżetowych.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie: wspólnej obsługi jednostek budżetowych przez Urząd Gminy Barciany.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii. Poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha o
odczytanie  projekt uchwały w sprawie wspólnej obsługi jednostek budżetowych przez Urząd
Gminy Barciany.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch odczytał  projekt uchwały w sprawie
wspólnej obsługi jednostek budżetowych przez Urząd Gminy Barciany.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie,  a  następnie  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 13  radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu) (  załącznik z głosowania stanowi załącznik do
protokołu).

11



Ad 14.  Projekt uchwały w sprawie: określenia wzoru wniosku o ustalenie prawa do dodatku
energetycznego.                                                                                                                            

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad jest  projekt uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o ustalenie 
prawa do dodatku energetycznego. Poprosiła o przedstawienie tego projektu uchwały.  

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko – powiedziała, że wejście w życie ustawy 21.02.2019r. o
zmianie niektórych ustaw w związku z zapewnieniem stosowania rozporządzenia Parlamentu
Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016r. w sprawie ochrony osób fi-
zycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepły-
wu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE( ogólne rozporządzenie o ochronie
danych) wprowadziło wiele zmian do porządku prawnego, ale wprowadziło również zmianę
do ustawy prawo energetyczne. W tej ustawie nadano nowe kompetencje Radzie Gminy, któ-
ra w drodze uchwały określa wzór wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. Również w
tej  ustawie  zostało  dodane,  że  dane  osobowe będą przetwarzane  i  przechowywane przez
okres nie dłuższy niż 5 lat, aż do dnia zaprzestania wypłacania dodatku energetycznego. Tym
samym nowelizacja nadała radzie gminy kompetencje ustalenia w drodze uchwały wzoru
wniosku o wypłatę dodatku energetycznego.   

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań,  poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii  poszczególnych komisji  na temat tego
projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  7 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie:  określenia wzoru wnio-
sku o ustalenie prawa do dodatku energetycznego.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Tamara
Musiałowska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały
w sprawie: określenia wzoru wniosku o ustalenie prawa do dodatku energetycznego.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska  powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie: określenia wzoru wniosku o ustalenie prawa do dodatku energetycznego.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii. Poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha o
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odczytanie  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  wniosku  o  ustalenie  prawa  do
dodatku energetycznego.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch odczytał  projekt uchwały w sprawie
określenia wzoru wniosku o ustalenie prawa do dodatku energetycznego.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie,  a  następnie  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 13  radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu) (  załącznik z głosowania stanowi załącznik do
protokołu).

Ad 15. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barcia-
ny na lata 2019-2031.

Ad 16. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.                                

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  powiedziała,  że
kolejnymi  punktami  obrad  są  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian   Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2019 rok.
Poprosiła Skarbnika Gminy o przedstawienie tych projektów uchwał.  

Skarbnik Gminy – Magda Świercz powiedziała, że prosi o wniesienie autopoprawki do Wie-
loletniej Prognozy Finansowej na lata 2019- 2031 i do zmian w budżecie na 2019 rok i wyja -
śniła, że polegają one na zwiększeniu i dochodów i wydatków o kwotę 34 640,00zł. Te zmia-
ny wynikają z decyzji Wojewody, które wpłynęły na zadania zlecone oraz  w zmianach do
budżetu.  Wyjaśniła,  że chodzi o zadania zlecone,  przesuniecie  między paragrafami kwoty
28,94 zł - zmiana wynika ze zmian przy wydatkach społecznych, chodzi o zadania zlecone -
dotyczy to wyborów, a także przesuniecie miedzy paragrafem kwoty 3000,00zł - dotyczy do-
tacji dla stowarzyszeń. Poinformowała,  że  Wieloletnia  Prognoza Finansowa na lata  2019-
2031 ulega zmianie. Zmiany wynikają ze zmian w budżecie na 2019 rok wprowadzonych za-
rządzeniem oraz uchwałą. Dochody ogółem zwiększają się o kwotę 1.607.229,79 zł. Docho-
dy bieżące zwiększają się o kwotę 1.528.909,75 zł. Dochody z tytułu udziału we wpływach z
podatku dochodowego od osób prawnych zwiększają się o kwotę 10.000,00 zł.  Podatki i
opłaty zwiększają się o kwotę 1.510.199,97zł Dochody z tytułu dotacji i środków przezna-
czonych na cele bieżące zwiększają się o kwotę 758.109,78 zł. Dochody majątkowe zwięk-
szają się o kwotę 78.320,04 zł, z tego: dochody ze sprzedaży majątku zwiększają się o kwotę
60.000,00 zł, dochody z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje zwiększa-
ją się o kwotę 18.320,04 zł. Wydatki ogółem zwiększają się o kwotę 1.607.229,79 zł. Wydat-
ki bieżące zwiększają się o kwotę 1.785.137,85 zł.  Wydatki majątkowe zmniejszają się o
kwotę 177.908,06 zł. Deficyt nie ulega zmianie. Rozchody nie ulegają zmianie. Kwota długu
nie ulega zmianie. Relacja zrównoważenia wydatków bieżących,  o której mowa w art. 242
ustawy o finansach publicznych jest zachowana. Informacje uzupełniające o wybranych ro-
dzajach wydatków budżetowych ulegają zmianie, z tego: wydatki bieżące na wynagrodzenia
i składki od nich naliczane  zwiększają się o kwotę 21.774,99 zł. Wydatki związane z funk-
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cjonowaniem  organów  jednostki  samorządu  terytorialnego  ulegają  zwiększeniu  o  kwotę
75.718,00 zł. Wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy ulegają
zwiększeniu w 2019 roku o kwotę 61.8960,09 zł, są to wydatki bieżące, natomiast wydatki
majątkowe ulegają zmniejszeniu o kwotę 25.925,01 zł. W 2020 roku wydatki objęte limitem,
o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy zwiększają się o kwotę 711.035,29 zł, są to
wydatki majątkowe. Wydatki inwestycyjne kontynuowane w 2019 roku ulegają zmniejszeniu
o kwotę 51.000,00 zł. W 2020 roku ulegają zwiększeniu o kwotę 711.035,29 zł. Nowe wy-
datki inwestycyjne w 2019 roku ulegają zwiększeniu o kwotę  656.804,94  zł,  natomiast w
2020 roku zmniejszają się o kwotę 179.808,59 zł. Dochody majątkowe na programy, projekty
lub zadania finansowane z udziałem środków, o którym mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy
zwiększają się o kwotę 18.320,04 zł, w 2020 roku zwiększają się o kwotę 531.226,70 zł. Wy-
datki bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których
mowa w art. 5. ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy zwiększają się o kwotę 46.896,09 zł, w tym finansowa-
ne środkami określonymi w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy o kwotę 304.095,07 zł. Wydatki mająt -
kowe na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa
w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy w 2019 roku ulegają zmniejszeniu o kwotę 144.952,01 zł, w
2020 roku ulegają zwiększeniu o kwotę 711.035,29 zł. Wydatki na wkład krajowy w 2019
roku ulegają zmniejszeniu o kwotę 163.272,05 zł, w 2020 roku ulegają zwiększeniu o kwotę
179.808,59 zł.
Przedsięwzięcia ulegają zmianie.  W pozycji  1.1.1.3 zwiększa się wydatki w 2019 roku o
kwotę  61.896,09 zł,  są  to  wydatki  z  projektu  niewykorzystane  w 2018 roku.  W pozycji
1.1.2.2  przesuwa  się  kwotę  51.000,00  zł  z  2019  roku  na  rok  2020.  W pozycji  1.1.2.3
wprowadza  się  do  realizacji  przedsięwzięcie  "Przebudowa  sali  sportowej  Szkoły
Podstawowej w Barcianach wraz z zakupem specjalistycznego sprzętu do prowadzenia zajęć
sportowych  oraz  gimnastyki  korekcyjnej  w  celu  wspomagania  rozwoju  uczniów  Gminy
Barciany"  na  łączną  kwotę  685.110,28  zł,  w  2019  roku  kwota  25.074,99,  w  2020  roku
660.035,29 zł.

Omówiła następnie zaistniałe zmiany po stronie dochodów i wydatków (uzasadnienie
stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie.  Powiedziała,  że  w  jej  materiałach  są  objaśnienia  do  WPF  nieaktualne  i
wyświetlane są też nie aktualne i zapytała, czy to są dzisiejsze zmiany ?

Skarbnik Gminy – Magda Świercz powiedziała, że tak jeszcze dzisiaj musiała je wprowadzić.

Przewodnicząca  Rady  Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  zapytała,  czy  są
pytania w tej kwestii.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego powiedział, że jeżeli jesteśmy
przy  omawianiu  zmian  w  budżecie,  to  było  wspólne  posiedzenie  komisji.  Pytał  Panią
Skarbnik o zwiększenie w dziale 750 75023  § 4170, chodziło o 7000,00zł zwiększenie na
wynagrodzenia bezosobowe. Wiemy, że zgodnie z nowelizacją ustawy o samorządzie należy
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przedstawić raport o stanie gminy i Pani Wójt taki raport nam przedstawi do dnia 31 maja
2019r. Poprosił o poinformowanie, kto ten raport sporządza?

Wójt  Gminy –  Marta  Kamińska  –  powiedziała,  że  raport  sporządzamy przy  współpracy
osoby, którą zatrudniono na podstawie umowy zlecenie, ale robimy to wspólnie - pracownicy
urzędu i pracownik zatrudniony na podstawie umowy cywilno - prawnej.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  zapytała,  czy
pracownicy w ramach kompetencji ,czy komu te pieniądze przeznaczone są?

Wójt Gminy – Marta Kamińska – powiedziała, że żebyśmy się dobrze zrozumieli te 7000,00
zł  nie  jest  przeznaczone  tylko  na  umowę  zlecenie.  One  są  z  górką,  bo  chcemy  mieć
zabezpieczone na inne umowy zlecenia,. Na chwilę obecną nie ma jeszcze dokładnej kwoty -
podana będzie jeszcze dziś po sesji podczas rozmowy z Panem.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Wiesława  Gajdowskiego  powiedział,  że  prosi  jeżeli
omawiamy  zmiany  w  budżecie  i  pada  pytanie  konkretne  na  co  te  środki  maja  być
przeznaczone, a chodzi o tą kwotę 7000,00zł. Myśli, że dobrze zrozumiał i jego pytanie jest
zasadne, bo było przekazane, że te pieniądze przekazane są na sporządzenie raportu o stanie
gminy.  Podziękował  i  powiedział,  że  odpowiedź  w  części  go  satysfakcjonuje  i  prosi  o
rzetelne przekazywanie informacji.

Wójt Gminy – Marta Kamińska – powiedziała, że jak Pan ma jakieś wątpliwości , pytania
proszę pytać Panią Skarbnik. Powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu komisji powiedziała,
że są to pieniążki przeznaczone na przygotowanie-  na pomoc w przygotowaniu. Dodała, że
jedno słowo - każdy może się pomylić.

Wójt Gminy – Marta Kamińska –dodała, że chciała powiedzieć, że Państwo wiecie że raport
jest przygotowywany pierwszy raz. Nigdy wcześniej nie był przygotowywany i nie dotyczy
to tylko gminy Barciany, ale wszystkich gmin. W związku z tym nie ma nigdzie wytycznych,
nie ma nigdzie wzorów, wszyscy to robią po raz pierwszy. My korzystamy z pomocy Pana,
który ma już jakieś doświadczenie, bo gmina Barciany nie jest pierwszą gminą, w której on
pomaga pisać. Chciała dodać, żeby nie było niejasności - wszystkie dane do raportu poza
analizami statystycznymi, poza mapami zostały przygotowane przez pracowników Urzędu
Gminy. Druga rzecz w ramach wyjaśnień, co do tych 7000,00zł w planie ma korzystanie z
pomocy w pisaniu, którzy pomogą pisać projekty. Za kwotę 7000,00zł nikt by się nie zgodził
napisać projekt, więc ta kwota będzie między innymi na umowę cywilno – prawna z osobą.
Mamy pracowników kompetentnych, ale tu chodzi o pomoc takie doradztwo osoby, która ma
doświadczenie.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  powiedziała,  że
często osoby, które piszą projekty wpisują swoje wynagrodzenie w koszty projektu, wtedy
będą bardziej  zainteresowane,  żeby dany projekt  był  skuteczny i  miał  akceptacje  komisji
konkursowej.

Wójt Gminy – Marta Kamińska – powiedziała, że ma Pani rację, ale ciężko znaleźć takie
osoby.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  zapytała,  czy  są
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pytania w tej kwestii. Pytań nie zgłoszono. Powiedziała, że prosi o przegłosowanie dwóch
autopoprawek przedstawionych przez panią Skarbnik.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poddała  pod
głosowanie  autopoprawki.  W  głosowaniu  jawnym  13  radnych  głosowało  za  przyjęciem
autopoprawek,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było  (  załącznik  z  głosowania
imiennego stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas.  Powiedziała,  że
podczas wspólnego posiedzenia komisji  były wydane opinie.  Poprosiła Przewodniczących
Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  projektu  uchwały  w
sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031, 2 członków wstrzymało się od
głosu.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Tamara
Musiałowska powiedziała, że 4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały
w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031, 1
członek wstrzymał się od głosu.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii. Poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha o
odczytanie  projekt  uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy
Barciany na lata 2019-2031.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch odczytał  projekt uchwały w sprawie
zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031.

 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie,  a  następnie  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 13  radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu) (  załącznik z głosowania stanowi załącznik do
protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła następnie
Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat
projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że  5
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członków  komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2019 rok, 2 członków wstrzymało się od głosu.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Tamara
Musiałowska powiedziała, że 3 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały
w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok, 2 członków wstrzymało się od głosu.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok, 2 członków wstrzymało się od głosu.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie  opinii  i  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Wiesława
Gajdowskiego o  odczytanie  projektu  uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019
rok.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski   odczytał  projekt  uchwały  w
sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie, a następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie
było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania  stanowi załącznik
do protokołu).

Ad 17.  Projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Gminy Barciany z 
dnia 21 listopada 2018r. w sprawie: wyboru Przewodniczącego i zastępcy przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej.                                                                                                                    

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powiedziała, że kolej-
nymi punktami obrad są  projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady 
Gminy Barciany z dnia 21 listopada 2018r. w sprawie: wyboru Przewodniczącego i zastępcy 
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.

Sekretarz Gminy- Anna Tereszko – powiedziała, że w związku ze złożoną rezygnacją Pana 
Dawida Jackiewicza nastąpił również „wakat” na stanowisku zastępcy przewodniczącego ko-
misji rewizyjnej. W  związku z powyższym to stanowisko powinno być obsadzone.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powiedziała, że na ko-
misji nie podejmowali tego tematu zostawiliśmy na sesję wybór wiceprzewodniczącego i po-
prosiła o przypomnienie składu Komisji Rewizyjnej.
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Wiesława Antończyk – powiedział, że w skład komi-
sji wchodzi Pani Mirosława Jasek, Pani Agnieszka Kuczewska, Pani Wioletta Gierko i ona.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o zgłasza-
nie kandydatów.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Wiesława Antończyk – zgłosiła Panią Mirosławę Ja-
sek.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zapytała Panią Miro-
sławę Jasek czy wyraża zgodę?

Radna Mirosława Jasek – powiedziała, że wyraża zgodę.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała,  a
następnie  poddała  go pod głosowanie  kandydaturę  Pani  Mirosławy Jasek.  W głosowaniu
jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas dodała, że odczyta
tylko §1 ust. 2 tej uchwały, który otrzymuję brzmienie „Zastępcą Przewodniczącego Komisji
Rewizyjne zostaje Pani Mirosława Jasek” oraz §2 uchwała wchodzi w życie z dniem podję-
cia.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała,  a
następnie poddała go pod głosowanie projekt uchwały. W głosowaniu jawnym 13 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu) (  załącznik z głosowania stanowi załącznik do
protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas ogłosiła 15 minutową
przerwę.

Ad 18. Projekt uchwały w sprawie zgłoszenia sołectwa Mołtajny do Programu Odnowy Wsi 
Województwa Warmińsko – Mazurskiego.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas oddała głos Pani Se-
kretarz Gminy Barciany – Annie Tereszko, aby zapoznała radnych z projektem  uchwały w
sprawie zgłoszenia sołectwa Mołtajny do Programu Odnowy Wsi Województwa Warmińsko
– Mazurskiego.
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Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła, dlaczego sołectwo Krelikiejmy zostało zamie-
nione na sołectwo Mołtajny, a mianowicie z tego powodu, że sołectwo Krelikiejmy dwa razy
przystępowało do projektu „Wieś Warmii i Mazur i Powiśla, miejscem w którym warto żyć”.
W związku z powyższym zostanie zgłoszone sołectwo Mołtajny, które po raz pierwszy bę-
dzie występowało, ponieważ istniało zagrożenie, że sołectwo Krelikiejmy nie uzyska akcep-
tacji po raz trzeci. Celem tego programu jest aktywizacja małych społeczności, gmina może
wytypować tylko jedno sołectwo, wobec zainteresowania mieszkańców tego sołectwa zostaje
ono zgłoszone do programu. Aby wziąć udział w tym programie, jednym z wymaganych do-
kumentów jest uchwała Rady Gminy w sprawie zgłoszenia danego sołectwa, a tym samym
zgłoszenia gminy do programu Odnowy Wsi Województwa Warmińsko - Mazurskiego.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zapytała, czy ktoś
z radnych chce zabrać głos. Wobec braku chętnych, poprosiła aby przewodniczący poszcze-
gólnych komisji przedstawili wyniki głosowania w Komisjach.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że 7 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zgłoszenia sołectwa Moł-
tajny do Programu Odnowy Wsi Województwa Warmińsko – Mazurskiego.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Tamara
Musiałowska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie zgłoszenia sołectwa Mołtajny do Programu Odnowy Wsi Województwa Warmiń-
sko – Mazurskiego.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych   –  Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w
sprawie zgłoszenia sołectwa Mołtajny do Programu Odnowy Wsi Województwa Warmińsko
– Mazurskiego.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Grzegorza Całucha  o odczytanie projektu uchwały  w
sprawie  zgłoszenia sołectwa Mołtajny do Programu Odnowy Wsi Województwa Warmińsko
– Mazurskiego.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –   Grzegorz  Całucha   odczytał  projekt  uchwały   w
sprawie  zgłoszenia sołectwa Mołtajny do Programu Odnowy Wsi Województwa Warmińsko
– Mazurskiego.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała  za
odczytanie, a następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie
było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania stanowi załącznik
do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poinformowała, że
przechodzi do 19  punktu porządku obrad, projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na
działalność Wójta Gminy Barciany, zaznaczyła także, że w momencie procedowania od 19
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do 22 punktu  nie przewiduje udzielania głosu, jest procedowanie w tych sprawach oraz że
wszystko wyjaśni.

Radna Janina Kostyk zapytała, dlaczego nie można zabierać głosu.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas uściśliła,  że radni
mogą zabierać głos, natomiast nie mogą zabierać głosu mieszkańcy obecni na sali obrad.

Ad 19. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przeszła do pierwszej
skargi -  na działalność Wójta Gminy Barciany. Przypomniała, że radni otrzymali tę skargę
wraz z materiałami sesyjnymi pocztą e-mail, zaś Komisja Skarg, Wniosków i Petycji otrzy-
mała tę skargę na sesji. Przewodnicząca przypomniała,że Pan Hansi Jurgen-Malecki złożył
skargę na działalność Wójta Gminy Barciany Panią Martę Kamińską w dniu 28 lutego 2019r.
Podczas sesji Rady Gminy w trakcie uzasadniania wniosku podczas sesji Rady Gminy Pani
Wójt  przerwała wypowiedź skarżącego dwukrotnie,  wykrzykując w stronę wnioskującego
„Pan kłamie”, co skarżący uznał za poniżenie go w oczach radnych będących na sesji i obser-
wujących go poprzez transmisję, a także za naruszenie zasad zabierania głosu podczas sesji.
W dalszej części Przewodnicząca udzieliła głosu radnym.

Jako pierwsza głos zabrała Radna Janina Kostyk, która zauważyła, że skarga nazwana jako
skarga nie zawiera przedmiotu skargi a jedynie uzasadnienie, dodała też, że skarżący posia-
dający  wieloletnie doświadczenie w pracy w samorządzie gminnym i powiatowym powinien
szczegółowo wyjaśnić na co jest skarga i do czego odnoszą się słowa” Pan kłamie”.  Nato-
miast poucza Panią Wójt, kiedy może zabrać głos, kiedy narusza regulamin i będąc skarżą-
cym staje się jednocześnie sędzią, gdyż w swojej skardze pisze: cyt. „ewentualne uznanie
skargi  za zasadną nie skutkuje żadnymi konsekwencjami, uważam że byłoby korzystne dla
Pani Wójt,  ponieważ uświadomiłoby jej  jakie zachowanie nie licuje z pełnioną przez nią
funkcją”.  Radna zapytała, o co tak naprawdę chodzi Panu Maleckiemu? Radna Kostyk pod-
sumowała, że praca radnych polega na tym, żeby poprawić byt mieszkańców, a nie jątrzyć
pomiędzy radnymi. Wskazała też, że wnioski mieszkańców powinny mieć na celu rozwiązy-
wanie problemów, a nie ich stwarzanie. Ponadto, wskazała także, że stawianie  wniosku do
Rady Gminy o rzeczywistym stanie  Gminy, jest bezcelowe ponieważ,  będzie  na dzień 31
maja raport o stanie Gminy. I to nie Rada Gminy będzie pisała ten raport, tylko Wójt, Rada
Gminy będzie się  odnosić  do tego raportu.  Radna odniosła  się  także  do skargi   Komisji
Skarg, Wniosków i Petycji – zauważyła, że Statut Gminy mówi, że Komisje powinny być
protokołowane, po drugie, nie ma też żadnego uzasadnienia tylko jest opis, ponadto opis spi-
sany jest ze skargi, tak jakby radni nie analizowali tej skargi. W dalszej części wypowiedzi
Radna zauważyła, że strona oskarżona powinna również mieć możliwość wypowiedzi, gwa-
rantuje jej to Statut Gminy, w zaistniałej sytuacji Pani Wójt nie miała takiej możliwości. Jak
w związku z tym można opiniować zasadność skargi?

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przypomniała, że po
to jest sesja, na której wypowiadają się radni, zaś protokoły z posiedzeń Komisji znajdują się
u pracownika obsługi Rady Gminy.

Radna Janina Kostyk powiedziała, że jeśli są protokoły, to radni powinni być z nimi zapozna-
ni.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas skierowała pytanie do
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, czy były sporządzane protokoły pod-
czas posiedzeń Komisji?

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Krzysztof Kordowski odpowiedział, że
były sprzadzone trzy protokoły.

Radna Janina Kostyk zapytała wówczas, dlaczego te protokoły nie zostały przedstawione do
wglądu, gdyż ona nie widziała tych protokołów.

Wówczas Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Krzysztof Kordowski odpo-
wiedział, że mieli posiedzenie i gdyby Pani Kostyk się zgłosiła, to mogłaby się zapoznać z ta-
kim protokołem.

Wówczas radna Janina Kostyk odpowiedziała, że obowiązkiem przewodniczącego jest zapo-
znać radnych z protokołami, zaś  Statut Gminy wyraźnie mówi, że Wójt ma prawo odnieść
się do skargi.

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Kordowski odpowiedział, że
po konsultacjach i nagraniu video, stwierdzili, że nie ma takiej potrzeby, aby Pani Wójt odno-
siła się do skargi.

Na co radna Janina Kostyk powiedziała, że nie jest ważne, kto konsultował, ważne jest to że
każdy ma prawo do złożenia wyjaśnień, każdy ma prawo do obrony.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przypomniała,  jak
powinni składać wnioski mieszkańcy i kto powinien je przyjmować. Stwierdziła, że w tym
punkcie zabierają głos mieszkańcy wg kolejności zgłoszenia zgodnie ze statutem na 15 min
przed sesją. W tym momencie nie jest przewidziana żadna dyskusjaa . Mieszkaniec podcho-
dzi do mównicy, wypowiada się, wnioskuje, a następnie działa Komisja lub Rada Gminy,
która opiniuje i przekierowuje wniosek do odpowiedniego adresata.

Radna Janina Kostyk odparła, że §42 pkt 2 Statutu Gminy  mówi: „radny gminy ma prawo
głosu, nawet poza kolejnością”. Powiedziała także, że Przewodnicząca podczas poprzednich
sesji pozwoliła zabrać głos podczas procedowania także  mieszkańcowi, zapytała dlaczego są
robione takie wyjątki?

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że sesja
Rady Gminy to zebranie radnych, biorą w nim udział mieszkańcy, publiczność, zajmując wy-
znaczone na sali obrad miejsca. Ponadto zaproszeni goście, wójt, sekretarz, skarbnik i nne
osoby,  mało  tego  sesja  bez  Wójta  się  odbędzie,  ale  bez  Radnych  niestety  nie.  
Zapytała Radnych czy w przedmiotowej skardze  mają jakieś uwagi, swe zdanie. To jest mo-
ment na dyskusję, poprosiła o zabieranie głosu, jedynie na temat.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Wiesław Gajdowski, który przypomniał, że
radni byli obecni na sesji, kiedy to zachowanie Pani Wójt miało miejsce. Zauważył, że w sta-
tucie jest zapis, że nad porządkiem podczas sesji czuwa przewodniczący. I nie ma tu swobo-
dy wypowiedzi, wszystko powinno chronologicznie przebiegać, a emocje najlepiej zostawić,
wchodząc na salę obrad. Zauważył, że w tym miejscu są podejmowane ważne akty prawne
dla  mieszkańców, a także sprawy sporne. Po to jest powołana Komisja Skarg, wniosków i
Petycji, aby takowe skargi opiniować. Nie są to ludzie, którzy mają wszelaką wiedzę, to nie
jest  komisja  śledcza,  ona  bada  zasadność  skargi.
W  tym  momencie  radna  Kostyk  przerwała  wystąpienie  radnego  Gajdowskiego.   
Radny poprosił o nieprzerywanie i kontynuował wywód. Stwierdził, ze Komisja ocenia mate-
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riał, który do niej wpłynął i wydaje stosowną opinię. Ponadto zaznaczył, że każdy mieszka-
niec gminy ma dostęp do dokumentów z pracy każdej komisji, rady gminy, urzędu gminy, bo
to mu gwarantuje konstytucja. To jest dostęp do informacji publicznej. Dodał, że mając man-
dat radnego, zgodnie art. 24 uosg.  Można mieć dostęp do sprawdzenia wszelkiej dokumenta-
cji, którą radny jest zainteresowany. Nadmienił, że Pani radna Kostyk uczestniczyła w posie-
dzeniach komisji, zapoznawała się z materiałami, które dodatkowo na prośbę przewodniczą-
cego Komisji skarg i wniosków i pani przewodniczącej były wysłane mailem, czyli skargi i
opinie i projekt uchwały wraz z uzasadnieniem otrzymali wszyscy radni. Można było się za-
poznać. Byliśmy świadkami tego zdarzenia, za moment zostanie odczytana uchwała i uzasad-
nieniem i każdy radny będzie mógł  odniesienia się do tego.

Głos zabrała ponownie radna Janina Kostyk, która powiedziała,  że  każda Komisja, która
bada jakąś sprawę powinna przedłożyć to  na posiedzeniach Komisji. Na posiedzeniach Ko-
misji nie było mowy o skardze na Panią Wójt.

Radna Wiesława Antończyk zadała pytanie, czy Komisja, badając tę skargę, skupiła się na
naruszeniu Statutu, czy na słowach „Pan kłamie”.

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Kordowski odpowiedział, że
na złamaniu zapisów Statutu.

Wówczas radna Janina Kostyk zapytała, dlaczego Komisja nie zwróciła uwagi na złamanie
Statutu wówczas,  gdy podczas procedowania likwidacji  stanowiska dyrektora  przedszkola
Barcianach  został udzielony głos mieszkańcowi?

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  powiedziała, że pro-
tokół  z poprzedniej sesji został przyjęty i jest do wglądu . Ponadto Wojewoda nie wniósł za-
strzeżeń do procedowania.

Następnie Przewodnicząca udzieliła głosu Radnemu Andrzejowi Szwajdychowi,  który po-
wiedział Radnej Janinie Kostyk, aby złożyła skargę na działalność Rady Gminy.

W związku z wyczerpaniem tematu  Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata
Kłaczko – Dyjas  odczytała  projekt uchwały w  sprawie rozpatrzenia skargi na działalność
Wójta Gminy Barciany, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 8 rad-
nych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,  5 radnych było przeciw, głosów wstrzymu-
jących nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania stanowi
załącznik do protokołu).

Ad 20. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Pod-
stawowej w Drogoszach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przeszła do kolejnego
punktu obrad. Poinformowała, że w dniu 14 marca 2019r. wpłynęło do Rady Gminy pismo
Wójta Gminy Barciany na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej w Drogoszach. Skar-
żący zarzucają szykanowanie syna, ucznia Szkoły Podstawowej w Drogoszach ze względu na
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fryzurę, w związku z powyższym Rada Gminy podczas VII sesji  Rady Gminy w dniu 28
marca 2019r. przekazała skargę do rozpatrzenia do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  w
dniu 03 kwietnia 2019r.  Komisja przesłała do skarżących zawiadomienie o przedłużeniu ter-
minu rozpatrzenia skargi do 31 maja2019r. uzasadniając potrzebą analizy i wnikliwego roz-
patrzenia skargi. Ponadto Komisja wezwała Panią Dyrektor do złożenia wyjaśnień dotyczą-
cych podniesionych w skardze zarzutów. Przypomniała także, że radni mieli możliwość za-
poznania się z materiałami dotyczącymi skargi. Przytoczyła następnie treść uzasadnienia do
projektu niniejszej uchwały.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko –
Dyjas  odczytała  projekt  uchwały w  sprawie rozpatrzenia  skargi  na działalność  Dyrektora
Szkoły Podstawowej w Drogoszach, po czym poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu
jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw i   wstrzy-
mujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 21. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Pod-
stawowej w Drogoszach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przedstawiła skargę
nauczycieli,  pracowników niepedagogicznych i  rodziców, która wpłynęła do Rady Gminy
14 marca 2019r od Wójta Gminy Barciany  na działalność  Dyrektora Szkoły Podstawowej w
Drogoszach,  za pośrednictwem posła  Zbigniewa Ziobro oraz senatora Jacka Włosowicza.
Skarga dotyczyła niewłaściwych zachowań Dyrektora Szkoły Podstawowej w Drogoszach.
Skarżący wskazali wiele nieprawidłowości w funkcjonowaniu placówki oświatowej oraz na-
ganne zachowanie dyrektora szkoły w stosunku do nauczycieli  i  pracowników niepedago-
gicznych, uczniów i ich rodziców. W treści skargi skarżący podnieśli w stosunku do dyrekto-
ra szkoły zarzuty: poniżania pracowników obsługi i bezpodstawnego posądzania ich o  kra-
dzież, zlecania zadań wykraczających poza ich obowiązki, ciągłego krytykowania, zastrasza-
nia upokarzania i ośmieszania, dyscyplinowania pracowników obsługi w sposób nieetyczny,
poddawania w wątpliwości ich umiejętności zawodowych, zastraszania pracowników utratą
pracy, rotacji na stanowiskach pracy, stosowanie ostracyzmu wobec rodziców, niewłaściwe
postępowanie  dyrektora  wobec  pracowników wywołujące  rozstrój  nerwowy,  strach  przed
pójściem do pracy, obawą przed utratą pracy, żartowania w niewybredny sposób na temat ich
życia prywatnego, atakowania ze względu na orientację polityczną.  

W związku z powyższym Rada Gminy przesłała skargę   do rozpatrzenia do Komisji Skarg,
Wniosków i Petycji. W dniu 03 kwietnia 2019r.  Komisja przesłała do skarżących zawiado-
mienie o przedłużeniu terminu rozpatrzenia skargi do 31 maja2019r. uzasadniając potrzebą
analizy i wnikliwego rozpatrzenia skargi ponadto Komisja wezwała skarżących do złożenia
wyjaśnień dotyczących podniesionych w skardze zarzutów oraz wezwała Dyrektor Szkoły
Podstawowej w Drogoszach do odniesienia się do zarzutów przedstawionych w skardze.

Skarżący potwierdzili  zarzuty podniesione w skardze,  ponadto prawdziwość zarzutów po-
twierdzają inne osoby nie podpisane pod skargą. Badający skargę stwierdzili, że istnieje po-
ważny konflikt na linii dyrektor – nauczyciele i inni pracownicy szkoły oraz rodzice, który
destrukcyjnie wpływa na funkcjonowanie szkoły.  Natomiast Dyrektor szkoły zarzuciła na-
uczycielom i pracownikom szkoły zwykłą złośliwość i pomówienia. Rada Gminy zauważa,
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że dyrektor przyznaje iż atmosfera w szkole jest fatalna. Rada Gminy dopatrzyła się wielu
nieprawidłowości w funkcjonowaniu placówki, wobec czego uznaje skargę za zasadną.

Przewodnicząca   Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przedstawiła treść
uzasadnieniu do niniejszego projektu  uchwały.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko –
Dyjas  odczytała  projekt  uchwały w  sprawie rozpatrzenia  skargi  na działalność  Dyrektora
Szkoły Podstawowej w Drogoszach, po czym poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu
jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw i   wstrzy-
mujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 22. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Szkoły Pod-
stawowej w Drogoszach.                   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przedstawiła skargę
nauczycieli,  pracowników niepedagogicznych i rodziców, która wpłynęła do Rady Gminy
14 marca 2019r od Wójta Gminy Barciany  na działalność  Dyrektora Szkoły Podstawowej w
Drogoszach, za pośrednictwem Ministerstwa Edukacji Narodowej  skarga dotyczyła niewła-
ściwych zachowań Dyrektora Szkoły Podstawowej w Drogoszach. Procedury postępowania
były takie jak w powyższej skardze. Procedura została wszczęta na poprzedniej sesji Rady
Gminy.

Przewodnicząca   Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przedstawiła  treść
uzasadnieniu do niniejszego projektu  uchwały.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Wiesław Gajdowski który stwierdził, że ze
względu na wielowątkowość skarg konieczna była pomoc radcy prawnego. Komisja posegre-
gowała wszystkie zarzuty, żeby to wszystko ukierunkować. Każdej ze stron przysługuje pra-
wo zaskarżenia tego co zostanie tu ustalone.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko –
Dyjas  odczytała  projekt  uchwały w  sprawie rozpatrzenia  skargi  na działalność  Dyrektora
Szkoły Podstawowej w Drogoszach, po czym poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu
jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw i   wstrzy-
mujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 23. Projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia  Planu Odnowy miejscowości Mołtajny na 
lata 2019 – 2025.                                                            

 Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przekazała głos Se-
kretarz Gminy -  Annie Tereszko.
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Sekretarz Gminy – Anna Tereszko  omówiła plan odnowy miejscowości Mołtajny i scharak-
teryzowała cele założone na lata 2019  - 2025 oraz budżet i źródła finansowania.

 Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za 
omówienie. Zapytała, czy są pytania.  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady 
Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odczytała projekt uchwały w sprawie za-
twierdzenia  Planu Odnowy miejscowości Mołtajny na lata 2019 – 2025, po  czym poddała 
go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu 
uchwały,  głosów przeciw i   wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu) ( załącznik z głosowania stanowi załącznik do protokołu).

 Ad 24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.                                                         

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zapytała  czy  Pani
Wójt będzie odpowiadała   na zapytania i interpelacje radnych Pani Wójt odpowiedziała, że
zrobi to pisemnie.
 

 Ad 25. Wolne wnioski i informacje.                                                                                           

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie wolnych wniosków i informacji.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas przekazała informa-
cje dla radnych o rozstrzygnięciu nadzorczym dotyczącym uchwały w sprawie zasiłków rze-
czowych wraz z uzasadnieniem, uzasadnienie u pracownika obsługi Rady Gminy.

Następną informacją było pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Olsztynie dot. liczby ławni-
ków na lata 2020 –2023.

W dalszej części obrad Przewodnicząca Rady przedstawiła wezwanie, do wydania opinii nt. 
odpowiedzialności za naruszenie dyscypliny finansów publicznych przez Ryszarda Kozyrę.

Kolejnym punktem była informacja o złożeniu mandatu radnego przez Dawida Jackiewicza 
podczas ostatniej sesji Rady Gminy, który po 13 dniach wydał oświadczenie, że wycofuje 
swoją rezygnację o złożeniu mandatu radnego. Pisma te zostały przesłane do Komisarza Wy-
borczego, Komisarz poprosił Pana radnego Jackiewicza o wyjaśnienie obydwu tych decyzji. 
Przewodnicząca Rady Gminy wystosowała także zapytanie do radcy prawnego Pana Dariusz 
Bączka o wyjaśnienie tej kwestii.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy przekazała informację dot. złego stanu budynków w
miejscowości Św. Kamień.  

Wójt  Gminy – Marta Kamińska odpowiedziała, że odpowiednie osoby przeprowadziły oglę-
dziny budynku i w tej chwili czekamy na pisemną ekspertyzę.

Więcej wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 26. Wnioski mieszkańców.
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Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  powiedziała,  że
zgodnie z kolejnością zgłoszeń udzieliła głosu Pani Danucie Czerwińskiej.

Głos zabrała Pani Danuta Czerwińska, która zwróciła się  do klubu Radnych „Wspólnie dla
Gminy Barciany” prowadzonego przez Wiesława Gajdowskiego, aby wraz ze swoim klubem
zaczął współpracować z Panią Wójt. Powiedziała, że nie widzi współpracy radnych klubu z
Panią Wójt,  że podkopują jej  autorytet.  Poprosiła,  aby nazwa klubu miała  przełożenie na
czyny  oraz  aby  Pan  Gajdowski  stworzył  projekt  planu  na  uzdrowienie  sytuacji  Gminy.
Powiedziała także, że jest jej wstyd za to, że wykłóca się on o diety w sytuacji, gdy niektórzy
ludzie  w  gminie  żyją  w  skrajnym  ubóstwie.  Kolejnym  żądaniem  były  zaniedbania  z
poprzednich lat, chodziło mianowicie o wrony, które przepędzono z cmentarza, przeniosły
się one do pobliskiego parku i  „umilają” życie mieszkańcom Barcian.

Następnie głos zabrał Kazimierz Witczak, który odniósł się do pomocy spółce, aby wyjaśnić 
skąd wzięły się te kolosalne długi. Odniósł się także do skargi pana Maleckiego. Zaapelował, 
aby Pan Malecki opanował się i nie zawracał głowy Radzie Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy odniosła się do wypowiedzi Pana Witczaka i przypomniała, że
wnioski kieruje się do Rady Gminy lub Wójta.

Więcej wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 27. Sprawy różne.                                                                                                                 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie spraw różnych.

Przewodnicząca Rady Gminy przekazała głos dla Wójta Gminy.

Wójt Gminy – Marta Kamińska  odniosła się do tego, co powiedziała Pani Czerwińska, po-
parła stanowisko Pani Czerwińskiej dotyczące wron. Odniosła się także do skargi złożonej 
przez Pana Hansi Jurgena Maleckiego oraz do innych osób, które kierują sarkazmy w jej stro-
nę.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Wiesław Gajdowski, który odniósł się do 
wypowiedzi Pani Czerwińskiej, odpowiadając na zarzuty skierowane pod jego adresem.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy -  Wiesław  Gajdowski powiedział,  że na ostatniej sesji
Rady Gminy z ust Pani Wójt także padło słowo „pan kłamie”  wobec jego osoby, a dotyczyło
zwiększenia zatrudnienia. Powiedział, ze zostały zatrudnione osoby na stanowiskach: pełnią-
cy obowiązki Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach, pomoc administracyjna
od grudnia, podinspektor ds rady,  referent do spraw oświaty,  a najpierw był  inspektor ds
oświaty, ale kilka dni pracował, pracownik socjalny w GOPS – nowe stanowisko pani prze-
szła z księgowości z GOK-u,  pracownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. - zaj-
muje się kierowanie pracami interwencyjnymi, pracownik w ramach prac interwencyjnych ds
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mieszkaniowych, pracownik interwencyjny ds zamówień publicznych. Zawnioskował następ-
nie o przygotowanie informacji w kwestii kosztów z tytułu nowych zatrudnień.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy -  Wiesław Gajdowski powiedział, że wymienił te stano-
wiska, na których pracują nowe osoby i z tego tytułu ponosi Gmina koszty.

Wójt Gminy – Marta Kamińska  odniosła się do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego na za-
trudnienia w Urzędzie Gminy. Powiedziała, że tego co słyszała to na poprzedniej sesji mówił 
Pan o 7 nowych stanowiskach, które utworzyłam.  Dlatego powiedziała, że pan kłamie, po-
nieważ nowe stanowiska jakie utworzyła w Urzędzie Gminy to są dwie osoby.

 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko Dyjas  przekierowała pismo
Przewodniczącej Rady Rodziców  w Drogoszach do Komisję Rewizyjnej w celu przeprowa-
dzenia kontroli wydatkowania funduszy Rady Rodziców przy szkole Podstawowej w Droga-
szach.

   
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 28. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad IX sesji  Rady Gminy  Przewodnicząca Rady
Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas, zamknęła  jej  posiedzenie o godz. 19.20
dziękując wszystkim za udział.

Pełny przebieg obrad IX sesji  Rady Gminy został zapisany w formacie wideo i znajduje się
na BIP Urzędu Gminy w Barcianach.

   

                  
     Przewodnicząca Rady Gminy

 Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas

Obrady sesji protokołował:
Henryk Nosek
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Protokół sporządziły na podstawie nagrania audio:
Izabela Kalista,
Ewa Woźniak,
Emilia Aneta Żelichowska
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